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Voorzitter, 

Twee weken geleden heb ik in mijn bijdrage uitgebreid stilgestaan bij het onzalige plan van 
ons college om grote investeringen te doen in de interne organisatie terwijl hier een 
gedegen en uitgewerkt plan voor ontbreekt.  

De VVD Ede vindt dat dat er eerst moet liggen, voordat er geld aan wordt uitgegeven – zeker 
omdat het gaat om grote bedragen. En twee weken geleden een plan voorleggen waarin 
staat dat we plannen gaan maken helpt hier niet bij.  

Wat ons verder grote zorgen baart: deze week ontvingen we het bericht dat er een groot 
financieel risico zit aan het heffen van precariobelasting – in dit geval een belasting die de 
gemeente oplegt aan water- en energiebedrijven die kabels en leidingen in de grond hebben 
liggen. Met precariobelasting wil het college van Ede  tot 2022 het Investeringsfonds Impuls 
Ede financieren. Tot 2022 omdat het daarna niet meer mag - gelukkig want die hele 
precariobelasting is de VVD een doorn in het oog, omdat dit zich uiteindelijk altijd vertaalt in 
lastenverzwaring voor onze inwoners. Maar om precariobelasting te kunnen heffen in Ede 
moest het contract met nutsbedrijven Vitens en Liander opengebroken worden. De rechter 
heeft vorige week uitgewezen dat dit in een vergelijkbare situatie in een andere gemeente 
helemaal niet kan. Dit zou voor Ede onder meer betekenen dat reeds in gang gezette 
projecten niet kunnen doorgaan en de lastenverlichting door goedkopere ID-kaarten en 
paspoorten ook niet doorgaat. Kortom, de gemeente heeft zichzelf dan rijk gerekend – de 
miljoenen euro’s die we in 2016 en 2017 hebben besteed bleken we niet te hebben en de 
miljoenen die ons college heeft begroot voor 2018 en verder blijken dan een luchtkasteel.  

Wij hadden sowieso vragen bij de wijze waarop het college de toekomst ziet van de 
speerpunten die uit het ‘Investeringsfonds Impuls Ede’ gefinancierd worden. Stel dat dit 
fonds kan blijven bestaan en dat de rechterlijke uitspraak geen effect heeft op de plannen 
van Ede. Dan siert het het college dat ze heeft aangegeven de besteding van deze middelen 
open te laten vanaf 2018 (op een enkel onderdeel na) zodat het volgende college hiermee 
aan de slag kan. Maar tegelijkertijd vragen wij ons af of bepaalde activiteiten niet toch op 
deze speerpunten verwacht worden. De zorg zit hem erin dat, met alle activiteiten die tot nu 
toe zijn ondernomen, sprake zal zijn van desinvesteringen als je die activiteiten ineens stop 
zet. En een grote zorg daarbíj is: het college wil structureel gigantisch meer uitgeven aan de 
interne ambtelijke organisatie, onder meer omdat er grote ambities zijn: maar hoe kun je 
daar nu op investeren terwijl je over de invulling van de ambities door het volgende college 
nog niets weet? 

Maar nu is dus zelfs een veel prangendere vraag: hoe redden we onze gemeente van een 
financieel debacle? Hoe zorgen we ervoor dat we de gevolgen, als de rechterlijke uitspraak 
in hoger beroep negatief uitpakt, tot een minimum beperken? Voorzitter, hoe gaat het 
college dit doen? Hoe gaat het college de inwoners van Ede gerust stellen? Wat gaat er 
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aangepast worden, wat gaat er teruggedraaid worden? Afhankelijk van de reactie van het 
college hebben we hiervoor een amendement achter de hand. 

Voorzitter, nu nog enkele specifieke punten. Allereerst: VVD Ede zal het amendement van de 
Christen Unie mede indienen dat ons college de ruimte geeft om het terrein van de 
Kalverkamp goed in te vullen. De VVD Ede is er altijd voorstander van geweest dat de 
gemeente de grond weer in volle eigendom krijgt en toevoegt aan het prachtige landgoed 
Kernhem.  

Ten tweede, VVD Ede is blij met het voorstel van het college om te bezien hoe het World Art 
Center – of hoe het zal heten in de toekomst – te ontwikkelen is. Het college, bijna alle 
fracties in deze raad en ook de burgemeester roepen telkens dat Ede op de kaart moet 
komen te staan. Dit is precies het soort ideeën waarmee dat gebeurt. Wij vinden het onjuist 
dat dit niet al meteen in de begroting is verwerkt.  

Ten derde: twee weken terug heeft de VVD Ede een voorstel ingediend voor de 
Ingevalvannood kaart. Een simpele kaart voor thuis in de meterkast met informatie over 
contactpersonen en medicatie, zodat hulpverleners in geval van nood snel kunnen handelen. 
Het kan levens redden. Reeds ontworpen door Amstelveen en daardoor lage kosten om ook 
in onze gemeente onze inwoners mee van dienst te zijn. De vorige keer gaf de burgemeester 
aan dat hij dit zag zitten en dat ook de Veiligheidsregio, met wie hij het had overlegd, dit een 
goed idee vindt. Daar zijn we blij mee. Vooral omdat we weten dat de burgemeester er met 
zijn enthousiasme voor zal zorgen dat de kaart niet in de prullenbak verdwijnt. Ook SGP, 
Burgerbelangen, CDA, ChristenUnie en D66 die deze motie mede indienen, zijn daar blij mee 
– ik ben zo vrij.  

Tot slot zullen wij bij een volgend agendapunt samen met Burgerbelangen en fractie AVdW 
een amendement indienen om de zogenaamde ‘Rijbewijsboete’ af te schaffen. Dit is extra 
geld dat je bij het aanvragen van je rijbewijs moet betalen als je je rijbewijs bent verloren of 
als het is gestolen. Dit afschaffen levert onze gemeente slechts EUR 8000 minder 
opbrengsten op, wat in de lopende begroting, ook in de toekomst, kan worden weggepoetst. 
Maar het is voor onze inwoners een groot gebaar. Ik zal hier later vanavond op terug komen.  

Dank u, voorzitter. 


